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 P R O T O K Ó Ł  NR XXXVII/09 
 
z sesji Rady Gminy Mokrsko odbytej w dniu 27 października 2009 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy pod przewodnictwem pani Sabiny Sokół 
Przewodniczącej Rady Gminy 
 
 
Ustalona liczba radnych  - 15 
Faktyczna liczba radnych  - 15 
Liczba radnych obecnych na sesji - 15 
 
 
Członkowie Rady Gminy obecni na sesji: 
1.Braliński Zbigniew 
2.Gładysz Irena 
3.Grześlak GraŜyna 
4.Juszczak Jan 
5.Kmiecik Jan 
6.Majtyka Grzegorz 
7.Mielczarek Marek 
8.Piśniak Arkadiusz 
9.Podyma Zbigniew 
10.Rzepka Wiesław 
11.Słowik Zdzisław 
12.Sokół Sabina 
13.Strózik Teresa 
14.Szaniec Wojciech 
15.Wolna Genowefa 
 
Ponadto w sesji udział wzięli 
1.Antczak Janusz - Wicestarosta Powiatu Wieluńskiego 
2.Stanek Małgorzata - Sekretarz Gminy 
3.Nagła Renata - Skarbnik Gminy 
4.Beata Marczak  - Kierownik Referatu  Zamówień, Funduszy, Działalności 
                                      Gospodarczej i Spraw Społecznych 
5.Smolnik Teresa        - inspektor ds. oświaty 
6.Kik Tadeusz  - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska, 
                                      Inwestycji i Drogownictwa 
7.Gmur Arkadiusz - inspektor w UG 
8.Wieczorek Dorota - dyrektor PSP Mokrsko 
9.DroŜdŜwski Jan - Kierownik Oddziału Eko-Region w Wieluniu 
10.Ciura ElŜbieta - sołtys sołectwa Mątewki 
11.Komor Danuta - sołtys sołectwa Mokrsko II 
12.Braliński Stanisław- sołtys sołectwa Motyl 
13.Ptak GraŜyna - sołtys sołectwa Jasna Góra 
14.Szkudlarek Zbigniew - sołtys sołectwa Komorniki 
15.Czart Wiesława - sołtys sołectwa Chotów 
16.Szajsner Beata - sołtys sołectwa Krzyworzeka II 
 
Ogółem w obradach XXXVII sesji udział wzięło 31 osób. 
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Porządek obrad sesji: 

 
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie  prawomocności obrad 
2.Ustalenie porządku obrad 
3.Przyjęcie protokółu z XXXV i XXXVI sesji Rady Gminy 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Informacja Wójta o działalności pomiędzy sesjami 
6.Przedstawienie przez Wicestarostę Powiatu Wieluńskiego Janusza Antczaka informacji 
   dotyczącej „Wzmocnienia roli szlaku bursztynowego i innych szlaków tematycznych w 
   zintegrowanym produkcie turystycznym województwa łódzkiego” realizowanego w ramach 
   RPO WŁ 
7.Informacja o bieŜącej działalności firmy EKO-REGION oraz o zamierzeniach na przyszłość 
8.Analiza inwestycji polegającej na przebudowie i termomodernizacji budynku usługowego z 
   częścią mieszkalną w OŜarowie Nr 1 
9.Przedstawienie informacji na temat wyników sprawdzianów na zakończenie szkoły 
   podstawowej oraz egzaminu gimnazjalnego w szkołach na terenie gminy Mokrsko 
10.Zmiany w budŜecie gminy na 2009 rok 
11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/ uchylenia Uchwały nr VIII/56/99 Rady Gminy w Mokrsku z dnia 28 czerwca 1999     
    roku w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabywaniu lokali mieszkalnych oraz zasad 
    przyznawania bonifikat i warunków rozłoŜenia na raty przy zakupie mieszkania, 
b/ aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Mokrsko wraz z aktualizacją 
     Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Mokrsko 
c/ przyjęcia sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Mokrsko 
    za    okres 2007-2008 oraz raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla 
   Gminy Mokrsko za okres 2007-2008, 
d/ przystąpienia do porozumienia międzygminnego dotyczącego zagospodarowania 
    odpadów stałych i wspólnej eksploatacji wysypiska śmieci, 
e/ zaciągnięcia kredytu na pokrycie planowanego deficytu budŜetu, 
f/ udzielenia bonifikaty od zakupu lokalu mieszkalnego Nr 1 znajdującego się budynku 
    nr 149 w OŜarowie, 
g/ udzielenie bonifikaty od zakupu lokalu mieszkalnego Nr 2 znajdującego się w budynku 
    nr 149 w OŜarowie, 
h/ udzielenie bonifikaty od zakupu lokalu mieszkalnego Nr 3 znajdującego się budynku 
    Nr 149 w OŜarowie 
i/ udzielenie bonifikaty od zakupu lokalu mieszkalnego Nr 4 znajdującego się w budynku 
   Nr 149 w OŜarowie, 
j/ rozpatrzenia skarg na działalność Wójta Gminy Mokrsko / podjęcie 3 uchwał/ 
k/ przyznania dodatku specjalnego dla Wójta w związku z realizacją projektu „Szkoła   
    z   perspektywą – wysoka jakość oświaty w gminie Mokrsko” współfinansowanego 
    przez    Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 
   poddziałania 9.1.2. Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów w grup o utrudnionym 
   dostępie do edukacji oraz zmniejszenie róŜnic w jakości usług edukacyjnych 

12 Informacja na temat złoŜonych oświadczeń majątkowych 
13.Analiza działalności Gospodarstwa Pomocniczego przy Publicznej Szkole  Podstawowej 
     w Mokrsku – Obóz Letni  
14.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
15.Zamknięcie obrad sesji 
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P u n k t  1 
 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
 

Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady – otworzyła XXXVII sesję, powitała wszystkich 
przybyłych i następnie stwierdziła wymagane kworum do podejmowania Uchwał i 
Wniosków. 
 

 
P u n k t 2 

 
Ustalenie porządku obrad 

 
Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady – odczytała porządek obrad sesji jaki został 
przesłany radnym łącznie z zaproszeniem i następnie zwróciła się z zapytaniem, czy do 
proponowanego porządku obrad są uwagi. 
Pani Stanek Małgorzata – Sekretarz Gminy – wnioskowała o wprowadzenie do porządku 
obrad sesji punktu „Analiza działalności Gospodarstwa Pomocniczego przy Publicznej Szkole 
Podstawowej w Mokrsku – Obóz Letni „ 
 
 
„Analizę działalności Gospodarstwa Pomocniczego przy Publicznej Szkole 
Podstawowej w Mokrsku – Obóz Letni”  wprowadzono do porządku sesji jako punkt 
13 przed punktem „Interpelacje , zapytania i wolne wnioski”.  
Rada Gminy porządek obrad XXXVII sesji Rady Gminy Mokrsko z zaproponowaną 
zmianą przyjęła jednogłośnie 
 

 
P u n k t  3 

 
Przyjęcie protokółu z XXXV i XXXVI sesji Rady Gminy 

 
Protokoły były wyłoŜone na sali obrad przed sesją. Do protokołów nie wniesiono uwag, 
zostały przyjęte bez odczytywania. 
 
 

P u n k t  4 
 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono radnych: 
 Podymę Zbigniewa, Wolną Genowefę, Juszczaka Jan. 
 
Zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków Rada Gminy przyjęła. 
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P u n k t  5 
 

Informacja Wójta Gminy o działalności pomiędzy sesjami 
 

Informację o działalności Wójta pomiędzy sesjami w zastępstwie Wójta Gminy przedstawiła 
pani Małgorzata Stanek – Sekretarz Gminy. / informacja w załączeniu/. 
 
Dyskusja: 

Radny Piśniak- trwają prace związane z rozbudową szkoły w Mokrsku. Czy jest moŜliwość 
poznania harmonogramu prac przy szkole, a zwłaszcza związanych z robotami ziemnymi, 
/odwodnienie, połoŜenie kostki brukowej, budowy drogi ppoŜ. itd./.  Kiedy zostaną 
zakończone prace, poniewaŜ  jest to duŜym utrudnieniem dla działalności szkoły. Z 
informacji jakie posiadam zadanie miało być zakończone do końca listopada br. 
Radna Grześlak -  poniewaŜ był objazd dróg w gminie przez komisję Rolnictwa, dlatego 
chciałabym usłyszeć informację na ten temat. 
 
Przewodnicząca Rady - Odpowiedź zostanie udzielona w punkcie  zapytania i wolne wnioski 
 
 Rada Gminy przedstawioną informację o działalności Wójta Gminy pomiędzy 
sesjami przyjęła. 
 

 
 

P u n k t  6 
 

Przedstawienie przez Wicestarostę Powiatu Wieluńskiego Janusza Antczaka 
informacji    dotyczącej „Wzmocnienia roli szlaku bursztynowego i innych 

szlaków tematycznych w  zintegrowanym produkcie turystycznym 
województwa łódzkiego” realizowanego w ramach    RPO WŁ 

 
 
Pan Janusz Antczak – Wicestarosta Wieluński  - z wielką przyjemnością przyjąłem 
zaproszenie na dzisiejszą sesję. 
Chciałbym przedstawić w dwóch sekwencjach informację  na temat Szlaku bursztynowego., 
/jaka jest sytuacja na dzień dzisiejszy, skąd pomysł itd./. 
Szlak bursztynowy ma markę europejską. JeŜeli na terenie naszego powiatu mamy tak duŜo 
znalezisk importów rzymskich, to dlaczego na bazie tego szlaku kulturowego nie oprzeć 
pomysłu zbudowania jakiegoś ciekawego projektu związanego z wykorzystaniem środków 
unijnych.  Urząd Marszałkowski otworzył nabór projektów, które mogłyby być zaliczone do 
projektów kluczowych, waŜnych z punktu widzenia rozwoju województwa łódzkiego.  
W związku z tym złoŜyliśmy fiszkę projektową.  
Swoją wizję przebiegu szlaku kulturowego przedstawiłem w oparciu o naukowe podstawy 
Bogusława Abramka i jego przyjaciół, którzy badania przeprowadzili w obrębie Warty. 
Wskazywali oni, Ŝe znalezisk/monet, kurhanów ksiąŜęcych/ jest bardzo duŜo i przebieg 
szlaku bursztynowego moŜna umiejscowić w widłach Warty i Prosny. Wystarczyło mi to, aby 
zacząć nad tym prace. Aby pomysł nie umarł postanowiłem załoŜyć Stowarzyszenie Polski 
Szlak Bursztynowy i tym samym zacząć promocję tego tematu w oparciu o podstawy 
naukowe. Udało się przekonać Urząd Marszałkowski, Ŝe faktycznie przebieg szlaku 
bursztynowego w obrębie naszego województwa dotyczy  ponad połowy powiatów. 
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Została nawet wykonana koncepcja funkcjonalno-przestrzenna szlaków kulturowych w 
Polsce przez Urząd Marszałkowski w  Łodzi. Okazuje się, Ŝe najwięcej miejsc gdzie 
przebiegał szlak bursztynowy dotyczy Polski.  /Przebieg szlaków bursztynowych został 
pokazana na mapie/. 
Wokół szlaku bursztynowego zrobiono równieŜ szum medialny. Zorganizowano imprezę, 
która  wypromowała nas, Ŝe jesteśmy „pępkiem świata” na szlaku bursztynowym. 
Za tym poszły czyny złoŜenia konkretnego projektu. Projekt jest szeroko rozbudowany. 
Zawiera wszystkie komponenty, które były niezbędne aby pokazać, Ŝe ten szlak ma 
oddziaływanie na województwo. 
Na moją inicjatywę wysyłaliśmy prośbę do Wójtów o przystąpienie do  projektu globalnego, 
poniewaŜ obecnie składa się projekty zintegrowane. Projekty muszą być kompatybilne, 
powiązane z innymi przesłaniami. 
Wiedzieliśmy, Ŝe: 
- warto zainwestować w kulturę, 
- z punktu powiatu i gminy waŜne są drogi do przebudowy, 
- waŜna jest równieŜ informacja turystyczna itd. 
Dziękuję wójtom i radom gmin , radzie powiatu  przystąpiliśmy do tego projektu. W 
początkowym okresie był  on wirtualną wizją powiatu, w innym odniesieniu. 3 lata temu 
niewielu ludzi mogło kojarzyć powiat wieluński z szlakiem kulturowym w układzie szlaku 
bursztynowego. 
ZłoŜyliśmy fiszkę projektową, w której początkowo wpisana była znacznie wyŜsza kwota. 
Zaczęliśmy jednak mierzyć siły na zamiary. 19 października 2009 roku została z 
województwem łódzkim podpisana umowa, w której na realizację tego projektu  przyznano 
nam środki w kwocie prawie 57 mln zł. Kwota ta została podzielona na 3 osie: 
- infrastruktura transportowa, działanie drogi – 46 ml zł / na przebudowę  dróg    gminnych i 
   powiatowych/ 
- gospodarka i innowacyjność, kategoria dotycząca infrastruktury turystyczno-rekreacyjnej - 
   4.061 tys.zł 
- infrastruktura kultury-  7 mln zł. / kościoły i zachowanie dziedzictwa  kulturowego/. 
75% kosztów  całego zadania pokrywa Unia Europejska. 
Umowa, która została podpisana 19 października br jest podsumowaniem kilku miesięcy 
cięŜkich prac. Sama dokumentacja dotycząca dróg powiatowych, kościółków i innych to są 
setki kilogramów. 
Projekt cieszy się dobrą opinią w Urzędzie Marszałkowskim w Łodzi. Jest ciekawy z punktu 
tych, którzy go oceniali, Na 100 moŜliwych punktów osi dziedzictwa kulturowego 
otrzymaliśmy 93,22 punktu. Nie ma drugiego projektu tak wysoko ocenionego skali 
przyznanych środków dotychczas  przez Urząd Marszałkowski. 
Nie będą  omawiał całego harmonogramu całego projektu, skupię się tylko na gminie 
Mokrsko. 
Koszt inwestycji drogowych, jeŜeli chodzi o udział partnera – gminy Mokrsko, tj - 
przebudowa drogi OŜarów- Morzykobyła  i przy Muzeum w OŜarowie  wynosi 2.183 tys.zł. 
Natomiast jeŜeli chodzi o drogi powiatowe, tj przebudowa ciągu komunikacyjnego: ulica 
Joanny śubr 473 mb, kwota 689 tys.zł. i dalej droga do granic miejscowości Gaszyn – 2,561 
km , kwota 3.889 tys.zł. 

Jednym z benificjentów Programu jest równieŜ Kuria Częstochowska i z tego tytułu 
21 obiektów sakralnych, historycznych będzie miała moŜliwość sfinansowania. W działaniu 
związanym z kościółkami na terenie gminy Mokrsko przeznaczono na:   
-  Parafię Świętego Stanisława w Mokrsku -  338 tys.zł 
- Parafię Świętych Apostołów Piotra i Pawła w Krzyworzece -   61 tys. zł / na odwodnienie 
   kościoła/,  
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- Parafia Świętego Idziego w Chotowie – ok.50 tys.zł. /dot. odwodnienia kościoła/ 
  
Gmina Mokrsko w ramach tego projektu otrzyma 2.315 tys.zł. Będzie równieŜ wykonany 
portal informacji turystycznej, punkt informacji turystycznej w Muzeum w OŜarowie, 
regionalny katalog zabytków .   
Wszystkie zadania  projektu staramy się przygotować do etapów realizacyjnych.  
JeŜeli chodzi o inwestycje drogowe to harmonogram zamówień publicznych jest tak 
przygotowany, Ŝe kontraktujemy wykonawców według programu jak w Brukseli. 
Przetarg na remont dróg będzie na przełomie tego roku, wyłoniony wykonawca na początku I 
kwartału przyszłego roku. Jest to duŜy projekt za 46 ml. zł.  Największym benificjentem  
środków na drogi jest Powiat  - 34 mln zł.  Liczymy na to , Ŝe kwoty przetargowe będą niŜsze. 

JeŜeli chodzi o kościółki, po naradach z proboszczami ustalono, Ŝe środki wpłacają  na 
konto Kurii, która reguluje z liderem projektu wszystkie naleŜności finansowe. Zamówienia 
będą kontraktowane pod moŜliwości finansowe parafii. 

 Projekt ma być zakończony, oddany, sfinansowany i podsumowany na koniec grudnia 
2012 roku. 
Dziękuję, Ŝe z wiarą przystąpiliście i byliście za tym projektem. Przetargi na wiosnę powinny 
być juŜ przygotowane i inwestycje powinny być w toku. 
O tym, Ŝe jest to duŜe przedsięwzięcie świadczy  to, Ŝe uzyskaliśmy promesę, akceptacje  
projektu, którego koszt równowaŜy budŜet jednoroczny całego powiatu / w chwili jego 
uchwalania/.  
Z punktu widzenia ponoszenia konsekwencji od początku stawiałem jasno, Ŝe biorę wszystko 
na własne barki czyli od pomysłu do ostatecznego sfinalizowania i podpisania umowy. 
Wielu liczyło , Ŝe ten projekt moŜe być „szubienica polityczną Antczka”. UwaŜam, Ŝe trzeba 
odwaŜnie patrzeć i stawiać kroki do przodu. Dziś trzeba przejść krok dalej i zacząć realizować 
projekt. Z wielką przyjemnością mówię o rzeczach realnych. Nie lubię mówić o rzeczach 
nierealnych.  
Stan dróg szczególnie powiatowych, które przebiegają między innymi przez Waszą Gminę 
jest  przebudowywana za  Waszą przychylnością , przyzwoleniem i pomocą w ramach 
Inicjatyw Samorządowych. 
Powiat jest tworem, który nie został wyposaŜony odpowiednie środki finansowe. Radni 
powiatowi nie mają satysfakcji poniewaŜ na wszystko jest brak środków, między innymi na 
szpital. SłuŜba zdrowia jest chora i była od samego początku. Konstytucja gwarantuje nam  
bezpłatna opiekę zdrowotną , a my np. na badanie usg musimy wyczekiwać. JeŜeli 
przyjmiemy do szpitala chorego jeŜeli kontrakt jest juŜ zakończony to ponosimy stratę, która 
generuje kolejną stratę. 
O rzeczach nierealnych nienawidzę rozmawiać. Uwielbiam twórcze wyzwanie, które Zarząd 
Powiatu i Rada przede mną postawiła , a mianowicie aby wygenerować pomysł na zdobycie 
środków unijnych. 
Dziękuję Wam za  przeznaczenie środków w ramach własnego budŜetu na realizację tego 
projektu. Potrzeb jest b.duŜo. 34 km dróg  , które zostaną przebudowane w ramach tego 
projektu, na 360 km dróg powiatowych, to nie jest moŜe duŜo, uwaŜam jednak, Ŝe 
przeznaczenie ponad 1 mln złotych na renowację1 km drogi ze środków unijnych to jest 
dobry i słuszny kierunek działania. 
Z mojego punktu widzenia jeśli chodzi o drogi powiatowe,  najpierw powinno być 
odwodnienie dróg. JeŜeli woda spływa z nawierzchni dróg  do rowów, to po zimie asfalt się 
nie łamie. Oczywiście kaŜdy radny chce dla swojej miejscowości coś  zrobić, chce aby były 
chodniki.  Chodnik jest z punktu bezpieczeństwa mieszkańców b.waŜny, ale dla mnie jest po 
części luksusem. Najpierw powinien być dobry stan dróg, a potem budowane chodniki.. 
Niebezpieczeństwo w ruchu drogowym rodzi się od złej nawierzchni. 
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Zwykłego szarego człowieka nie interesuje czy droga jest powiatowa, miejska, gminna czy 
krajowa. Nasze są wspólne pieniądze  i powinny być jak najlepiej wydatkowane. 
Za wszystko dobro, które dzięki Waszej przychylności Powiat Wieluński zyskał jestem 
wdzięczny i dziękuję. Na pewno na wielu Was ciąŜy świadomość, Ŝe wiele rzeczy nie zostało 
spełnionych i marzenia nie wszystkie zostały zrealizowane, za co przepraszam. 
Przewodnicząca Rady  - dziękuję  Panu  Wicestaroście za obszerne przedstawienie i 
przybliŜenie roli Szlaku Bursztynowego w terenie i w naszej gminie. Gratuluję pomysłu i 
wysokiej punktacji projektu  jaki uzyskał w województwie oraz wdroŜenie go do realizacji w 
najbliŜszej przyszłości.. 
Cieszy nas to co dzieje się w naszym powiecie,  ale myślę, Ŝe radni będą mieli jeszcze jakieś 
pytanie do Pana Wicestarosty. 
Mówił Pan, Ŝe przetarg będzie na przełomie  roku. Wartości zadania mogą ulec zmianie i 
mogą być niŜsze.  Droga Morzykobyła-Kocilew ma być doprowadzona do Muzeum, dalej jest 
droga na Dobijacz. Gdyby po przetargach zostały jakieś środki czy  nie moŜna byłoby 
pociągnąć drogi na Dobijacz. 
Wicestarosta –  Liczymy na to, Ŝe wartości przetargowe zadania będą niŜsze niŜ 
kosztorysowe. Mam informację, Ŝe autostrady idą w granica 60-70% kosztorysów. Mam 
jednak obawy czy nie jest to kosztem jakości.  
Chcę powiedzieć, Ŝe nad tym projektem nie jesteśmy w stanie juŜ zapanować w układzie 
urzędowym. Musiała być powołana kancelaria prawna, które wszystkie materiały musiała 
przejrzeć, a później odpowiadać i rozstrzygać jeśli będą jakieś wystąpienia, niezadowolenia  
wykonawcy przed UZP. Została równieŜ wybrana w przetargu firma nadzorująca budowę 
tego zadania.  Jest to duŜa firma w Gliwic, która monitoruje duŜe przedsięwzięcia. Liczymy , 
Ŝe  moŜe być taniej, ale musimy postawić na jakość. Nasze interesy będą strzegły osoby 
upowaŜnione z odpowiednimi kwalifikacjami. 
Kwoty, które zostają w wyniku dobrych przetargów jesteśmy zmuszeni zwrócić bezpośrednio 
do budŜetu województwa do Regionalnego Programu Operacyjnego. Zakres zadaniowy jest w 
konkretnym kilometraŜu . Kosztorysy są zrobione na konkretne roboty. Nie ma moŜliwości 
powiększenia  zakresu zadaniowego danych projektów.  
Radny Szaniec – na jakie etapy zostaną podzielone prace na drodze Morzykobyła –Kocilew i 
jaka kwota w przyszłym roku będzie przeznaczona. 
Wicestarosta -  wszystkie drogi gminne i powiatowe są realizowane na przełomie roku 2010-
2011. Czyszczenie budŜetu jest w roku 2012. Unia wymaga monitoringu, raportowania 
inwestycji w przeciągu 5 lat. Parę złotych jest pozostawione na to, aby Unia nam  nie 
zarzuciła, Ŝe czegoś nie dopełniliśmy /np.jest uszkodzony znak i trzeba go naprawić/. Droga 
Morzykobyła powinna być zakończona 2011 roku. Wynika to teŜ z wniosku jaki złoŜył pan 
Wójt. Nie jesteśmy w stanie przewidzieć realizacji zadania co do miesiąca. W 2012 roku 
droga powinna być definitywnie zakończona jeŜeli chodzi o oddanie, ale faktycznie fizycznie 
robota zakończona na przełomie 2010 -2011 roku.  
Radna Grześlak -  chciałam pogratulować Panu Wicestaroście determinacji w działaniu i w 
dąŜeniu do wytyczonego celu. Wiem, Ŝe składa się na to praca wielu osób, ale na początku 
ktoś musi sprawę pociągnąć.  Cieszę się, Ŝe kościół w Mokrsku otrzymał tak duŜą kwotę. 
Przy okazji chciałam się zapytać o remont chodnika na odcinku od  Urzędu Gminy w stronę 
remizy OSP. Jak Pan powiedział mieszkańca nie obchodzi czyja droga i dziura. Ludzie się 
pytają kiedy zostanie to zrobione. Pan Wójt udzielił mi określonej odpowiedzi, nie mniej 
jednak chciałam się zapytać co dalej. 
Radny Majtyka -  ja równieŜ chciałem złoŜyć gratulację za projekt. Nasuwa mi się pytanie 
dotyczące drogi od Joanny śubr do granic  Krzyworzeki.  Co dalej z tą drogą w kierunku 
Mokrska. Mam na myśli budowę chodnika po jednej stronie. Jest okres jesienny, droga jest 
wąska, ludzie chodzą na ciemno ubrani i nie trudno o wypadek. 
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Mam nadzieję, Ŝe po przetargach pieniądze jednak Urząd Marszałkowski pozostawi. Na 
Kocilewie jest wiatrak i moŜna byłoby zagospodarować teren wokół. Pomysł na 
zagospodarowanie byłby, chodzi tylko o pieniądze. Gdyby środki się jakieś pojawiły to mam 
prośbę aby mieć to na uwadze. 
Pan Wicestarosta – Siła Urzędu jest  zawsze w pracownikach. KaŜdy szef jest mądry 
mądrością swoich pracowników.  Udało mi się skupić w zespole pracowników z wydziału 
architektury, rolnictwa, zamówień publicznych,  które  pozostawały po pracy gdyŜ trzeba było 
przygotować jakieś materiały na szybko. Udało nam się wszystkie procedury administracyjne 
wykonać i na 30 czerwca br złoŜyć wniosek. 
JeŜeli chodzi o sprawę przebudowy chodnika w Mokrsku to chciałbym powiedzieć, Ŝe 
wstydzę się za takie rzeczy. Ograniczeni jesteśmy brakiem środków finansowych.  Będziemy 
się starać co roku coś zrobić. JeŜeli nadal będzie taka dobra współpraca z p.Wójtem Kąckim, 
to jestem na tak. Nie składam obietnicy na 100%, poniewaŜ w przyszłym roku jako powiat na 
realizację  projektu związanego z Bursztynowym szlakiem musimy wydać 16 mln zł. Przez 2 
lata dla powiatu nie będzie lekko i swobodnie włączać się w kaŜdą inwestycję, która z terenu 
gmin powstanie. 
Chcę równieŜ nadmienić, Ŝe złoŜyliśmy 2 wnioski dotyczące „schetynówki”.   
Nie mogę wiele obiecać, natomiast  obiecuję, Ŝe będziemy kontynuować to zadanie, jeŜeli 
będzie nadal wola samorządu gminnego. 

Muzeum w OŜarowie jest obiektem, moŜe ściągnąć turystów ale nie musi. W 
OŜarowie brak jest miejsca gdzie moŜna zjeść, przenocować. Zwiedzający powinni mieć 
moŜliwość skorzystania z innych form kultury / np.mini golf, sala gier/. Małe dzieci powinny 
mieć alternatywę spędzenia czasu. 4-5-cio latka nie interesuje, kto tutaj mieszkał. W 
OŜarowie tych rzeczy nie ma.  
Przy Muzeum jak w OŜarowie powinna być karczma. Wzgórze z wiatrakiem idealnie się 
nadaje na komponent skansenu gdzie mogłyby się odbywać wesela, spotkania, róŜnego 
rodzaju imprezy, byłaby moŜliwość wyŜywienia. Kamienica obok  Muzeum w OŜarowie 
mogłaby posłuŜyć częściowo za mały hotelik  powiązany z kotłownią. W ramach tego 
projektu planowana jest budowa kotłowni w tym obiekcie.  
Muzeum w OŜarowie jest perłą Ziemi Wieluńskiej. Pan Kowalski , obecny Dyrektor Muzeum 
w Sieradzu, który przygotowywał na zlecenie Gminy Wieluń 8-9 lat temu koncepcję rozwoju 
tego miejsca,  nazwał  OŜarów przystankiem na europejskim szlaku. W obrębie OŜarowa 
przebiega równieŜ konny szlak  Jury Wieluńskiej  w stronę powiatu wieruszowskiego. 
Wzgórze OŜarowskie jest tak piękne , ale wymaga zainwestowania w zagospodarowanie 
terenu. 

Właścicielem Muzeum jest Gmina Miejska Wieluń. Niepokojąca dla mnie była 
informacja, Ŝe to co kiedyś przekazało Nadleśnictwo, miasto chce zwrócić.  Wieluń nie ma 
koncepcji zagospodarowania  z uwagi na brak  środków . Kryzys odbija się na budŜetach 
miast.  
My ze swej strony aby OŜarów trochę doinwestować namawialiśmy p.Burmistrza aby 
przystąpił do projektu i kamienicę obok Muzeum zamienić w punkt Informacji Turystycznej.  
Byłaby równieŜ tam siedziba punktu edukacji przyrodniczo-ekologicznej, poniewaŜ w 
projekcie uczestniczą równieŜ Lasy Państwowe. Do przebudowy mają  9,3 km dróg leśnych 
oraz powstanie 6 punktów edukacji przyrodniczo-ekologicznej.  
Punkty Informacji Turystycznej powstaną w Wieluniu, OŜarowie i Osjakowie. 
Prowadzona rozbudowa murów  baszty w Wieluniu jest równieŜ sfinansowana z środków 
pozyskanych na szlak bursztynowy.  W kulturę warto inwestować. Wiem, Ŝe wysoki poziom 
przedstawionej historii danego narodu, danej społeczności powoduje, Ŝe ileść osób zatrzyma 
się. OŜarów moŜe stać się centrum  wielkiego rozwoju turystycznego ruchu.   
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Dla mnie OŜarów jest to diament, który jest nie oszlifowany. Rolą właściciela, ale równieŜ 
przez nacisk tych, gdzie ten obiekt leŜy czyli gminy Mokrska, moŜna  zrobić więcej, ponadto 
to, co  jest dzisiaj. 
Radny Majtyka – rozmawialiśmy z p.Burmistr5zem na temat zagospodarowania terenu.  Nie 
widzi On Ŝadnego problemu, wszystko rozbija się jednak o pieniądze. Gdyby  pozostały 
jakieś środki z Szlaku Bursztynowego to proszę pamiętać o OŜarowie. 
Pan Wicestarosta -  wszyscy byśmy sobie Ŝyczyli, aby kaŜde euro przyrzeczone w umowach  
mogli skonsumować u nas.  
Radna Gładysz – Przyłączam się do podziękowań moich kolegów. Dziękuję za miłą 
współpracę między mieszkańcami Chotowa a Panem. Wiemy, Ŝe Powiat jest głównym 
liderem Szlaku Bursztynowego. Kwota pozyskana na ten projekt jest duŜa. Miejscowość 
Chotów skorzysta teŜ z tej kwoty niewielką sumę. 
Jak Pan powiedział w kasie powiatu jest ciągle mało pieniędzy. Chotów  ciągle walczy o 
przebudowę drogi przez wieś i  budowę chodników.  Z Bursztynowego Szlaku  moja  
miejscowość nic więcej nie skorzysta, pozostaje jeszcze  „schetynówka”. Czy ma Pan jeszcze 
inną wizję, poniewaŜ jest pan inicjatorem pozyskiwania pieniędzy zewnętrznych,  z których 
moja wieś mogłaby skorzystać. 
Pan Wicestarosta – dziękuję za te słowa. Pani radna wiele razy była gościem w moim 
gabinecie. To, Ŝe została zrobiona dokumentacja  na drogę na Chotów, to jest determinacja i 
upór ze strony mieszkańców. Ustalenia z panem Wójtem były, Ŝe w ramach rewitalizacji wsi  
Chotów będzie priorytetowo traktowany i dlatego powiat  przygotował dokumentację.  
Na pewno w przyszłym roku będziemy mogli składać wnioski na schetynówkę.  Z punktu 
widzenia mieszkańców Chotowa, to mam nadzieję, Ŝe będą  po części korzystać z szlaku 
bursztynowego, poniewaŜ kolejną drogą w obrębie  globalnej przebudowy dróg jest droga od 
apteki p.Burchacińskiego tj.od ul.Kaliskiej , Wojska Polskiego do granic powiatu 
wieruszowskiego  poprzez Kurów, Turów, Piaski, Dębinę, Młynisko. 
śyczę sobie i Państwu aby w ramach programu Odnowa Wsi  kolejną wsią po Komornikach 
był Chotów.  Z punktu widzenia moŜliwości powiatu, to  w przyszłym roku moŜe być 
złoŜenie wspólnego wniosku na „schetynówkę”. W tym roku b.dobrze wyszła współpraca z 
gminą CzarnoŜyły.  
Radna Wolna  - ja równieŜ b.gratuluję pStaroście tego projektu. Dziękujemy za środki 
przyznane na nasz kościół.  Jest ich drochę mało, wystarczą na odwodnienie a przydałyby się 
pieniądze jeszcze na dach. 
Pan Wicestarosta – Gratuluje Krzyworzece. Dzięki działaniu i społecznikostwie udało się im 
pozyskać środki z Ministerstwa Kultury na remont dzwonnicy.  
Z radnym Powiatowym p.Markiem Kielerem współpracujemy w Zarządzie Powiatu. Tematy 
Krzyworzeki  i całej gminy stara się na swój sposób reprezentować.  
Sukces będzie wtedy, gdy doŜyjemy kolejnych wyborów z pozytywną oceną wyborców. 
Spotkajmy się w 2012 roku  się w dobrym zdrowiu i oceńmy wówczas czy było warto i czy  
słowa nie były rzucone na wiatr. 
Przewodnicząca Rady – podziękowała p.Panu Staroście za obszerne wyjaśnienia, 
pogratulowała sukcesu  związanego z projektem Bursztynowy Szlak, Ŝyczyła następnych 
sukcesów  w następnych latach pracy i długich lat na stanowisku Starosty. 
Pan Starosta -  Pasma sukcesów w dobie kryzysu Ŝyczę wszystkim a nade wszystko zdrowia.  
Bądźcie zdrowi, to na pewno uda się wiele chwil wesołych, radosnych przeŜyć.  
Pani Beata Marczak  B.– Kierownik referatu w UG . Utrzymując ton gratulacji chciałam 
jeszcze dodatkowo podkreślić, Ŝe projekt Szlaku Bursztynowego jest to projekt którym Urząd 
Marszałkowski chwali się w Ministerstwie Rozwoju Regionalnego Jest to projekt, który 
wyróŜnia się na tle innych projektów  Województwa Łódzkiego. Jest to projekt zintegrowany, 
których jest  mało w województwie łódzkim ale i  w Polsce. Łączy tak wiele, nie tylko drogi, 
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jest   turystka. Wymiar projektu to nie tylko kilometry dróg, które dla  mieszkańców są 
najwaŜniejsze. Jest to milowy krok w kierunku turystyki w naszym rejonie, o której mało się 
do tej pory mówiło, a która w tej chwili wychodzi na czoło w województwie łódzkim. Jest to 
dodatkowa wartość dodana do projektu, która jest nie zwykle cenna. Cieszymy się, Ŝe w 
takim przedsięwzięciu moŜemy uczestniczyć i moŜemy się uczyć od najlepszych. 
 
Na zakończenie tego tematu radni zapoznali się z mapą na której jest zaznaczony przebieg 
szlaku bursztynowego. 
 

 P u n k t    7 
 

Informacja o bieŜącej działalności firmy EKO-REGION  
oraz o zamierzeniach na przyszłość 

 
 
Głos zabrał pan DroŜdŜowski Jan – Kierownik Oddziału EKO-REGION  Bełchatów-Pajęczno 
Na moim oddziale obsługujemy 41 gmin. Jest to dość rozległy teren. 
Spółka EKO-REGION  powstała przy udziale samorządów. Jest to spółka samorządowa 
stworzona przez gminy, miasta. Udziałowcem jest równieŜ powiat Wieluń. Kapitał zakładowy 
wynosi około 25 mln zł. Na terenie waszej gminy działamy dość dawno. Na terenie Gminy 
Mokrsko zawartych mamy około 800 umów. Ta liczba ciągle się zmienia, o czym na bieŜąco 
jest informowany Urząd Gminy. 
Główna i praktycznie jedyna nasza działalność to jest wywóz odpadów stałych z terenów 
gmin podległych pod oddział. WywoŜenie śmieci dokonują nie nasi pracownicy, ale  nasi 
dzierŜawcy, którzy mają zawartą z nami umowę i wykonują zadania jakie im powierzamy. 
Nie znaczy to, Ŝe wycofujemy się od odpowiedzialności za tych pracowników. JeŜeli są jakieś 
zastrzeŜenia prosimy o telefon. Najlepiej dzwonić do Bełchatowa.  
Wszyscy z pewnością wiecie jakie są nasze  ceny za  usługę. Sołtysi otrzymali pisma jakie są 
załoŜenia nasze na najbliŜszy rok Cena za wywóz śmieci do końca roku pozostaje bez zmian 
tj.10 zł za pojemnik 120 l. W nowym roku z okazji 10-lecia spółki decyzją Zarządu Spółki za 
zgodą Rady Nadzorczej ceny zostaną obniŜone o około 15%. /8,50zł  netto + 7% VAT za 
wywóz kosza 120 l./ 
Nie będzie w przyszłym roku na pewno Ŝadnych podwyŜek a wręcz przeciwnie będą obniŜki . 
Dodatkowo w tym roku  wprowadziliśmy pojemniki na szkło, które będą opróŜniane 1 raz w 
kwartale. W nowym roku będą rozprowadzone pojemniki na baterie, poniewaŜ jest to 
b.szkodliwy materiał. Będziemy je opróŜniać w tych samych dniach co szkło. 
Mamy nadzieję,  Ŝe ceny za wywóz nie wzrosną w dłuŜszym okresie czasu.  
Obecnie Spółka zainwestowała około 10 mln zł własnych środków w zakład paliw 
alternatywnych. Z odpadów, które odbieramy są wysortowywane takie odpady, które nadają 
się na paliwo alternatywne do elektrowni czy cementowni.  Zakład jest w fazie rozruchu . 
Pierwsze paliwo zostało dostarczone do cementowni Rudniki. Nie znamy jeszcze jaka jest 
kaloryczność paliwa. Ma to określić cementownia. 
Uruchamiając ten zakład mniej odpadów będzie wywoŜonych na składowiska. Za 
składowanie odpadów  na dzień dzisiejszy do Urzędu Marszałkowskiego płacimy 100 zł za  
tonę pomimo, Ŝe są to nasze wysypiska.  Na przyszły rok opłata ta wzrasta o około 5 %. 
Opłata, którą wnosimy do Urzędu Marszałkowskiego jest to czynnik, który przede wszystkim 
kształtuje cenę , którą pobieramy za wywóz śmieci.. 
 

Dyskusja, zapytania: 
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Radny Majtyka – w gminie jest zamykane wysypisko i rozwaŜamy wykupienie akcji,  udział  
w wysypisku w Skomlinie. Gmina produkuje odpady takie jak gruz, ziemia. Czy Eko-Region 
byłby w stanie odebrać  od Urzędu Gminy takie odpady i za jaka cenę? 
Pan DroŜdzowski – w firmie /w Bełchatowie/ posiadamy dział przemysłowy, który zajmuje 
się odbieraniem tego typu odpadów. Jesteśmy w stanie takie odpady odebrać. Nie powiem za 
jaką cenę. Mogę przesłać na ręce Pani Przewodniczącej informację jakie są ceny za tego typu 
odpady. 
Radny Juszczak -  na naszym rynku duŜo jest Ŝarówek  energooszczędnych, świetlówek. Co 
robić z tymi odpadami. Są to odpady  szkodliwe dla środowiska. 
Pan DroŜdŜowski -  Są to odpady szkodliwe. Prowadzimy zbiórki takich odpadów w 
porozumieniu  z władzami gminy łącznie z odpadami gabarytowymi. Są to oddzielne terminy 
i za odpłatnością. Nie płaci wówczas  klient ale Urząd Gminy.  
Radny Szaniec – Są kosze na szkło i mają być dodatkowe kosze na baterie. Na razie  te kosze 
są nie płatne. Czy nadal tak będzie. 
Pan DroŜdŜowski – potwierdzam, Ŝe kosze nie będą płatne i w najbliŜszym okresie nie 
będziemy płacić.  Nie wiem czy przez 5 lat czy dłuŜej poniewaŜ sytuacja na rynku ciągle się 
zmienia. 
Dla nas jest waŜne jeŜeli od odpadów komunalnych odsegregowane zostanie szkło czy baterie 
poniewaŜ   wówczas my  nie  musimy tego robić.  Jest to dla nas jakaś pomoc. 
PaniCzart – czym spółka kierowała się, Ŝe w tak krótkim czasie z 10,70 zł  chciała podnieść 
stawkę  do 12,85 zł. /cena brutto/. 
Pan DroŜdŜowski – Rzeczywiście spółka zamierzała podnieść stawkę. Jakiś powód zmian 
umów aktualizacyjnych musiał być. W spółce mamy około 80 tys. klientów  i 80tys.umów 
byliśmy zmuszeni wymienić. Po kontroli Urzędu  Kontroli Konkurencji stwierdzono, Ŝe nasze 
umowy są złe. W związku z tym Zarząd podjął decyzję, Ŝe umowy musimy przystosować do 
zasad unijnych. Opracowany został nowy wzór umowy.  W nowej umowie jest zapis, Ŝe o 
wszelkich  podwyŜkach cen naleŜy powiadamiać na piśmie,  Ŝe wydłuŜamy termin płatności z 
14 dni do 30 dni, czego nie było w starej umowie. Umowy były przepisywane w drugim 
kwartale i wtedy była decyzja  zarządu, Ŝe wprowadzamy podwyŜkę 10 do 12 zł. Między 
czasie Zarząd przeanalizował jeszcze raz stawki i doszedł do wniosku, Ŝe nie będzie 
podwyŜek cen. Umowy pisały osoby z zewnątrz na zasadzie umowy zlecenie. Prosiliśmy ich 
aby  zanim będą wysyłać umowy przekreślili kwotę i wpisali aktualną tj.10 zł.  stawiając przy 
tym autograf. Nie wszyscy jednak to zrobili, poniewaŜ byli szybsi i zdąŜyli wysłać umowy z 
kwotą  12 zł. 
Na pewno jest to błąd i wina z  naszej strony, Ŝe takie umowy zostały wysłane. 
W umowie aktualizacyjnej, które były przepisywane w kwietniu i maju jest zapis, Ŝe wchodzi 
w Ŝycie ona z dniem 1 października a nie czerwca. Osoby, które  umów  aktualizacyjnych nie 
podpisały obowiązują umowy stare. Aby być zgodnie z prawem do osób, które nie podpisały  
umów aktualizacyjnych zostaną wysłane wypowiedzenia z 3-miesięcznym terminem. 
Pani Czart – dlaczego  w paragrafie 3 pkt. 3 umowy  pisze , jeŜeli ktoś  nie wyraŜa zgody na 
zawarcie umowy pisze wypowiedzenie  w terminie 14 dniowym. Takowe wypowiedzenia od 
mieszkańców Chotowa poszły. Spółka z o o Bełchatów Eko-Region  przysłała do tych 
uŜytkowników koszy odpowiedzi,   Ŝe nie ma  umów z 14 dniowym wypowiedzeniem. Ja 
sądzę, Ŝe jest.  JeŜeli ja nie podpisałam  umowy i nie zgadzam się na kwotę 12 zł plus VAT, 
miałam prawo dać wypowiedzenie 14-dniowe poniewaŜ nie podpisałam nowej umowy. 
Sądzę, Ŝe jestem na prawie  i wypowiedzenie 14-dniowe jest skuteczne. 
Pan DroŜdŜowski -   Rzeczywiście z Chotowa było część wypowiedzeń 3-miesięcznych i 
część 14-dniowych. Wypowiedzenia 14 dniowe były od osób, które nie podpisały umów 
aktualizacyjnych, ich obowiązuje stara umowa. 
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Jak wcześniej  mówiłem podwyŜki ceny nie było. Wyjaśniałem równieŜ, Ŝe naszą winą i 
błędem było, Ŝe nie wszędzie została  przekreślona kwota 12 zł i wpisana 10 zł.  Nikt jednak 
za II czy III  kwartał nie zapłacił wyŜszej ceny. 
UwaŜam, Ŝe jeŜeli ktoś nie podpisał umowy aktualizacyjnej nie miał prawo wypowiedzieć 
umowy w ciągu 14 dni lecz 3 miesięcy. Takie wypowiedzenia z miejscowości Chotów były i 
je zaakceptowaliśmy, chociaŜ nie jesteśmy zadowoleni. 
Pani Czart – ja występuję nie tylko w swoim imieniu ale równieŜ swoich mieszkańców, 
którzy powierzyli mi funkcję sołtysa.  Ja nie wyraziłam zgody na podwyŜkę ceny i nie 
podpisałam nowej umowy. Mam przed sobą  umowę  i pozwolę sobie odczytać § 3 pkt.3 „ W 
przypadku nie wyraŜenia zgody  przez zleceniodawcę na zmianę cen za świadczone usługi, 
uprawniony  będzie on do rozwiązania umowy za 2-tygodniowym okresem wypowiedzenia 
liczonym od dnia otrzymania przez niego pisma” 
JeŜeli ja nie zgadzam się na  12 zł i nie podpisałam umowy to jest wiąŜące, Ŝe mam prawo 
złoŜyć  2-tygodniowe wypowiedzenie i jest ono skuteczne. Wobec wszystkich oświadczam i 
Ŝądam zaprotokołowania , Ŝe ja zapłacę za III kwartał tylko za październik. Jestem po 
konsultacji z prawnikami i sądzę, Ŝe jestem na  prawie. Nie moją winą  jest jako 
zleceniodawcy, Ŝe Eko-Region popełnił błąd. Ja swoją umowę zatrzymałam i wszyscy 
mieszkańcy, którzy nie zgadzają się z tą stawką złoŜyli wypowiedzenia. 
Dlaczego mieszkańcy mają być pokrzywdzeni  przez błędy Waszej Spółki, skoro była druga  
oferta z niŜszą ceną , rozesłana przez Urząd Gminy do sołtysów. 
Pan DroŜdzowski – nie chciałbym polemizować. Ja znam zapis § 3 pkt.3. Jest to zapis 
zawarty w umowie aktualizacyjnej podpisanej przez obie strony. JeŜeli jedna strona tej 
umowy nie podpisała to działa stara umowa. Prosiłbym równieŜ przesłać  do nas nie 
podpisane 2 egz. umowy. Są to druki ścisłego zarachowania. 
Radna Strózik – wiem, Ŝe się pospieszyłam z roznoszeniem umów . Mieszkańcy podpisali na 
kwotę 12 zł. Czy będą płacić za IV kwartał 10 zł czy 12 zł. 
Pan DroŜdŜowski – na pewno nie będzie Ŝadnych podwyŜek a wręcz obniŜki. Błąd w 
umowach powstał tylko w gminie Mokrsko. Rozmawialiśmy jeszcze dzisiaj, aby do ludzi, 
którzy otrzymali błędne umowy  wysłać krótkie pismo, Ŝe cena obowiązująca za wywóz 
odpadów komunalnych wynosi 10 zł netto na kosz 120l. Będziemy umowy, które są 
podpisane i do nas wróciły sprawdzać i wysyłać pisma  informacyjne z prośbą o sprostowanie 
we własnym zakresie. 
Pan  sołtys Szkudlarek – społeczeństwo  nurtuje termin pobierania opłat. Jest to b.waŜne. 
Jesteśmy zobowiązani przekazać Kierownictwu Spółki, wniosek o zmianę terminu tj. aby był 
zgodny z terminem poboru podatku rolnego. Jest to naprawdę duŜy problem dla 
społeczeństwa i dla sołtysów. Podatek  rolny jest płatny we wrześniu, a w październiku za 
wywóz śmieci. 
Przewodnicząca Rady – Uwaga sołtysa jest b.słuŜna i przychylam się do tego wniosku. Proszę 
o zapisanie i przekazanie na zarządzie, Ŝe radni i sołtysi z gminy Mokrsko wnioskują, aby 
opłata za wywóz odpadów komunalnych była pobierana przy racie podatku tj.. 15 marzec, 15 
maj. 15 wrzesień, 15 listopad. 
pani  sołtys Komor Danuta – popieram moich przedmówców. Faktury powinny być 
przesyłane sołtysom wcześniej. 
Pan DroŜdzowski  - nie jestem w stanie zapewnić, Ŝe ten wniosek zostanie zrealizowany. 
Wniosek ten zapisałem  jako waŜny i przekaŜę kierownictwu spółki. Na ręce pani 
Przewodniczącej prześlę odpowiedź jakie jest stanowisko Zarządu.  
Osobiście uwaŜam, Ŝe będzie trudno zrealizować wniosek, poniewaŜ są pewne ustalenia /w 
ciągu 40 dni od wystawienia faktury powinien wpłynąć pieniądz/ 
Radny Juszczak -  mieszkańcy zwrócili się do mnie z zapytaniem czy na okres zimowy /od 
listopada do marca/ mogą wziąć drugi kosz na popiół. 
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Pan DroŜdŜowski – jest to moŜliwe do załatwienia. Osoba, która chce wziąć drugi kosz 
powinna zwrócić się do nas na piśmie. Zawarty  zostanie aneks do umowy na okres zimowy. 
Gorzej byłoby gdyby ktoś chciałby tylko wziąć kosz na okres zimowy.  Za drugi kosz jest 
taka sama opłata jak za pierwszy. MoŜna teŜ wymienić kosz na większy 240 l. 
Pan Słowik jest przedstawicielem z Waszego  terenu. Sprawę moŜna zgłosić do niego lub do 
naszego punktu w Wieluniu, który został otwarty od 1 lipca br. Uruchomiliśmy  go przede 
wszystkim dlatego,  aby obsługa była szybsza i skuteczniejsza. 
Radny Podyma – czy byłaby moŜliwość wstawienia duŜych kontenerów na cmentarz i 
odbioru śmieci i jaki byłby koszt. 
Pan DroŜdŜowski – MoŜliwość ustawienia kontenera na cmentarzu jest. Kontener nasz jest 
np.na cmentarzu w Chotowie. Umowa zawierana jest wówczas z Parafią. Nie jest to jednak za 
darmo. Nie mogę podać kosztu poniewaŜ nie mam przy sobie cennika. 
Pani Czart , sołtys z Chotowa – za kontener 7,5 m3 opłata  wynosi 350 zł.  
Pani Komor , sołtys z Mokrska II -  moi mieszkańcy pytają się czy byłaby moŜliwość 
otrzymania worków na plastiki. 
Pan DroŜdŜowski  - nie prowadzimy zbiórki plastików w workach.  Na plastiki są ustawione 
pojemniki tzw gniazda. Na domową zbiórkę plastików nie mamy pojemników. 
Wprowadziliśmy pojemniki na szkło, być moŜe, Ŝe za jakiś czas wprowadzimy równieŜ  
pojemniki na plastiki. 
                                                                                                                                                                                                                   
Była praktykowana zbiórka plastików w workach na terenie miasta Zelów. Wycofaliśmy się 
jednak z tego, poniewaŜ  w workach nie było tylko szkło ale inne rzeczy. Plastików było tylko 
20%. 
Radny Podyma  - czy do kosza ze szkłem moŜna wrzucić szkło okienne. 
Pan DroŜdzowski –szkła okiennego nie moŜna wrzucać do kosza na szkło. Jest to inny rodzaj 
szkła. Szkło okienne moŜe być oddawane gdy są zbierane odpady wielkogabarytowe. 
Sołtys Szkudlarek  - na Jeziorku w Komornikach mieszka pani Kacała. Jej dom jest oddalony 
ok.500m od głównej drogi. Zwróciła się z zapytaniem czy do jej posesji będzie dojeŜdŜał 
samochód, poniewaŜ miała przypadek, Ŝe jak  wystawiła koszt na drogę, ktoś go ukradł. 
Pan DroŜdŜowski – Nie wiem jaka jest tam droga. Samochody do wywozu śmieci są cięŜkie.  
Mamy przykre doświadczenie z gminy Zelów, gdzie pan Wójt zmusił ludzi do podpisania 
umów i wzięcia koszy i mieliśmy trudności  z wyciągnięciem samochodu. Musielibyśmy 
wspólnie zobaczyć czy jest moŜliwość dojechania naszym samochodem po tej drodze.  
Pani Przewodnicząca  -  Podziękowała na złoŜenie informacji i udzielenie wyjaśnień, Ŝycząc 
zrealizowania zamierzonych sukcesów.  
PoniewaŜ na dzisiejszej sesji nie zostały udzielone odpowiedzi na wszystkie zapytania,   a pan 
Kierownik zobowiązał się na pozostałe udzielić odpowiedzi  na piśmie, zostaną odczytane na 
kolejnej sesji bądź komisji. 
Mam równieŜ zapytanie: poniewaŜ na terenie Wielunia jest P-stwo Gospodarki Komunalnej, 
czy Spółka nie obawia się konkurencji. 
Pan DroŜdŜowski – Nie ulega wątpliwości , Ŝe się obawiamy. Jak wcześniej powiedziałem,  
przykro jest nam   jeŜeli klienci uciekają. Spółka działa na terenie 80gmin i w 60-70% gmin 
konkurencja wchodzi na rynek  Jest wolny rynek i inne firmy mają prawo wejść na rynek 
Przedsiębiorstwo Komunalne w Wieluniu ma inne moŜliwości niŜ my, oprócz zbiórki 
odpadów zajmuje się dostarczaniem wody i odprowadzaniem ścieków itd.  Nasza firma 
zajmuje się tylko zbiórką odpadów komunalnych.  UwaŜam, Ŝe zaproponowana przez nas 
cena jest tak skalkulowana aby firma nie upadła i od czasu do czasu  mogła w coś 
zainwestować.   
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pani Strózik , sołtys  Krzyworzeka I – część ludzi nie  zapłaciło ostatniej raty za kosze i  będą 
płacić przy podatku w listopadzie.  Ja pieniądze przyjmę, ale czy  nie zostaną zabrane im 
kosze. 
Pan DroŜdzowski -  W nowej umowie jest zapis, Ŝe wstrzymujemy odbiór odpadów po 2 nie 
zapłaconych fakturach. Nie znaczy to , Ŝe zabieramy kosz. 
 

 

 

P u n k t  8 
 

Analiza inwestycji polegającej na przebudowie i termomodernizacji  
budynku usługowego z częścią mieszkalną w OŜarowie Nr 1 

 
 
 Temat był analizowany  na posiedzeniu komisji, dlatego zrezygnowano z jego ponownego 
omawiania. Nie było teŜ  zapytań ani uwag radnych . 
 
 

P u n k t  9 
 

Przedstawienie informacji na temat wyników sprawdzianów 
 na zakończenie szkoły podstawowej oraz egzaminu gimnazjalnego  

w szkołach na terenie gminy Mokrsko 
 

Głos zabrała pani Teresa Smolnik -  przedstawiła informacje dotyczącą realizacji zadań 
oświatowych Gminy Mokrsko za rok szkolny 2008/2009 oraz analizę wyników egzaminu 
gimnazjalnego klas III oraz wyników sprawdzianu klas szóstych szkół podstawowych w roku 
szkolnym 2008/2009. / informacja stanowi załącznik do protokółu/. 
 
Dyskusja, zapytania: 

Radna Gładysz -   jako radna z Chotowa bardzo się cieszę, wynikiem jaki uzyskali uczniowie 
naszej szkoły.  Ciągle słyszy się, Ŝe szkoły Chotowie nie powinno być, a okazuje się , Ŝe 
mamy  b.zdolne dzieci.  
Przewodnicząca Rady -  róŜnie bywa w danym roku. Czasem rocznik uczniów jest 
zdolniejszy, a czasem mniej zdolny. Część uczniów napisała sprawdzian b.dobrze., ale druga 
część słabiej  i to wpływa na  wynik w szkole. Ogólnie moŜna powiedzieć, Ŝe wynik jaki 
uzyskały nasze szkoły nie jest zły. 
Pani Smolnik  -  RównieŜ uwaŜam, Ŝe nie jest źle. Poziom nauczania w naszych szkołach jest 
dobry. Jeden uczeń potrafi nieraz obniŜyć ogólny wynik b.duŜo, np.w szkole w Komornikach. 
Pani Stanek Małgorzata – Sekretarz Gminy Informacja ta jest przedstawiana poniewaŜ ustawa 
o systemie oświaty wprowadziła obowiązek na organ wykonawczy gminy przedstawienie 
radzie takiej informacji. 
 
 

P u n k t 10 
 

Zmiany w budŜecie gminy na 2009 rok 
 

Głos zabrała pani Renata Nagła Skarbnik Gminy. 
Zmiany w budŜecie gminy dotyczą: 
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1. zwiększenia planu dochodów i wydatków.: 
W dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa 

Zwiększa się dochody o 4.000 zł. Są to ponadplanowe wpływy z opłaty planistycznej 
Dział 756 – dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nie 

posiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem 

Zwiększa się o kwotę 46 tys.zł. Są to dochody od czynności cywilno-prawnych  -   34 tys.zł., 
podatek od środków transportowych 8 tys.zł, podatek od spadków i darowizn – 2 tys.zł, 
odsetki 2 tys.zł. 
Dział 801 – Oświata i wychowanie 
Zwiększa się dochody o 1.044.247,31 zł. Są to dotacje rozwojowe na realizację projektów. 
Dochody bieŜące wzrastają  o 336.730,31 zł z przeznaczeniem na realizację projektu „Szkoła 
z perspektywą – wysoka jakość oświaty w gminie Mokrsko”. Dochody majątkowe wzrastają 
o 707.517 zł , w tym 664.517 zł jest to zaliczka jaką otrzymaliśmy na projekt realizowany pod 
nazwą: Rozbudowa budynku szkolnego w miejscowości Mokrsko – etap I,  kwota 63.000 zł 
jest to równieŜ dotacja rozwojowa na zakupy inwestycyjne przy realizacji projektu „Szkoła z 
perspektywą – wysoka jakość oświaty w gminie Mokrsko”. 
Dział 852 – Pomoc społeczna 

Zwiększa się dochody  o 13 tys.zł. Są to dochody juŜ wykonane, pochodzące z  zadań jakie 
gmina realizuje z zakresu dochodów budŜetu państwa. Jest to zwrot naleŜności z tytułu 
wpłaconych zaliczek alimentacyjnych od dłuŜników alimentacyjnych 
Razem dochody zwiększa się o 1.107.247,31 zł. 

W ślad za zwiększonymi dochodami zwiększa się równieŜ wydatki: 
Dział 750 – administracja publiczna 

Zwiększa się o 15 tys.zł., w tym wydatki bieŜące Urzędu Gminy o 12 tys.zł  z 
przeznaczeniem na opłacenie abonamentu za program prawny Lex -6 tys.zł. i 6 tys.zł na 
zakup usług pozostałych /opłaty pocztowe i serwisy programów komputerowych/. Zwiększa 
się równieŜ o 3 tys.zł rozdział  - Promocja jednostek samorządu terytorialnego poniewaŜ 
zaplanowanego środki są  niewystarczające. 
Dział 801- Oświata i wychowanie 

Zwiększa  się wydatki o 1.044.247,31 zł.. Zostały one sklasyfikowane w rozdziale Pozostała 
działalność gdyŜ w tym rozdziale są realizowane oba projekty. Wydatki bieŜące to kwota 
336.730,31 zł, w tym wynagrodzenia i pochodne 176.150 zł oraz wydatki majątkowe 707.517 
zł. 
Dział 852 – Pomoc społeczna 

Zwiększa się 13.000 zł z przeznaczeniem na: 
- 10.500 zł na zasiłki i pomoc w naturze. W tym rozdziale jest sklasyfikowany pobyt naszych 
   podopiecznych w domach opieki. 
- 2.500  zł na  rozdział Ośrodki pomocy z przeznaczeniem na zwrot kosztów kształcenia się 
   pracowników. 
Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

Wydatki zwiększa o 35 tys.zł z przeznaczeniem  na: 
- gospodarkę ściekową i ochronę wód na wydatki bieŜące 10 tys.zł na zakup materiałów 
- gospodarkę odpadami 10 tys.zł z przeznaczeniem na róŜne i składki jakie płacimy za 
   składowanie odpadów i wywóz 
-  oświetlenie ulic, placów i dróg – 15 tys.zł z przeznaczeniem na opłacenie energii 
   elektrycznej. 
 
2.Proponuje się dokonać zmian w planie wydatków w sposób następujący: 
Dział 852 – Pomoc Społeczna 
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Zwiększenia i zmniejszenia dotyczą  realizowanego projektu przez Ośrodek. Są to wydatki 
bieŜące oraz wynagrodzenia i pochodne/ przekwalifikowanie pomiędzy wynagrodzeniami a 
składkami na ubezpieczenie społeczne/ 
Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

W rozdziale –Gospodarka ściekowa i ochrona wód zmniejsza i zwiększa się wydatki 
majątkowe. 12 tys.zł zabierane jest z przyłączy kanalizacyjnych  jakie zostały wykonane w 
miejscowości Mokrsko, a zwiększamy o 12 tys.zł zakup agregatu prądotwórczego, gdyŜ 
zaplanowana kwota 40  tys.zł z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska jest 
niewystarczająca. 
 
3.Proponuje się dokonać zmian w planie  wydatków przychodów i rozchodów w sposób 
następujący: 
Wydatki zmniejsza się o łączną kwotę 1.024.517 zł. Są to kwoty zmniejszające wydatki w 
wyniku przeprowadzonych przetargów. W budŜecie były wartości kosztorysowe. W ślad za 
tym zmniejsza się równieŜ przychody z tytułu zaciągniętych kredytów i poŜyczek o tą samą 
kwotę tj.1.024.517 zł. 
Otrzymaliśmy decyzję umarzającą nam 21.564,90 zł  z poŜyczki zaciągniętej w z WFOŚ pod 
warunkiem, Ŝe kwotę tą przeznaczymy na kolejne zadanie z zakresu ochrony  środowiska. 
Tym zadaniem jest likwidacja wysypiska śmieci w Krzyworzece. W związku z tym zwiększa 
się wydatki o kwotę 21.564,90 zł a zmniejsza się rozchody z tytułu spłaty otrzymanych 
krajowych poŜyczek i kredytów. 
 
4.W wyniku dokonanych zmian deficyt budŜetu gminy na 2009 rok w wysokości 
3.539.418,90 zł zostanie pokryty  przychodami pochodzącymi z: 

1 kredytów zaciągniętych w bankach krajowych – 2.469.418,90 zł 
2. poŜyczek - 520.000 zł 
3. wolnych środków budŜetu  – 550.000 zł 

 
5.Przychody budŜetu wynoszą  4.257.860 zł, rozchody 717.441,10 zł  
 
6.Propuje się równieŜ dokonać zmian w planie dochodów budŜetu państwa na 2009r 
związanych z realizacją zadań zleconych jednostkom samorządu terytorialnego: 
W Dziale 852 – Pomoc społeczna, rozdział 85212 

 zwiększa się dochody z tytułu wpływu zaliczki alimentacyjnej naleŜącej do budŜetu państwa. 
Otrzymaliśmy decyzję od Wojewody zwiększającą nam plan o 15.800 zł. 
 
7. W związku z dokonanymi zmianami zmianie ulega: 
 - załącznik  „Wykaz inwestycji gminnych i zakupów inwestycyjnych” 
- załącznik „Plan dochodów budŜetu państwa związanych z realizacja zadań z zakresu 
    administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie ustawami” 
- załącznik  - określający wydatki na programy i projekty realizowane ze środków Unii 
   Europejskiej 
 
PoniewaŜ dyskusji i  zapytań  nie było , Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i 
Wniosków o odczytanie projektu uchwały i następnie jej przegłosowanie. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVII/190/09 w sprawie zmian w 
budŜecie gminy na 2009 rok 
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P u n k t  11 

 
Podjecie uchwał w sprawie: 

 
a/ uchylenie uchwały nr VIII/56/99 Rady Gminy w Mokrsku z dnia 28 czerwca 
1999 roku w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabywaniu lokali 
mieszkalnych oraz zasad przyznawania bonifikat i warunków rozłoŜenia na raty 
przy zakupie mieszkania 
 
Przewodnicząca Rady   poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 
Radny Pisniak A. – przedstawił zbiorczą opinię Komisji. 
Na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 22 października 2009r Komisje po wysłuchaniu 
niezbędnej informacji postanowiły wystąpić do Rady Gminy o uchylenie uchwały Nr 
VIII/56/99 z dnia 28 czerwca 1999r w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabywaniu lokali 
mieszkalnych oraz zasad przyznawania bonifikat i warunków rozłoŜenia na raty przy zakupie 
mieszkania. 
Dyskusja, zapytania: 
Radny Pisniak -  mam pytanie do pani Sekretarz, czym skutkuje uchylenie tej uchwały, jakie 
będą skutki jej uchylenia? 
Pani Stanek Małgorzata, SekretarzGminy  - uchwała przestaje obowiązywać. 
Radny Piśniak – na podstawie uchwały z 1999r zostały zakupione mieszkania. Czy uchylenie 
na dzisiejszej sesji tej uchwały będzie miało jakieś skutki uboczne,  czy uchwała moŜe działać 
wstecz. 
Pani Sekretarz – dla osób, które nabyły lokale na podstawie  uchwały 1999r, uchylenie jej na 
dzisiejszej sesji nie będzie miało Ŝadnych skutków.  
 
PoniewaŜ więcej zapytań nie było, Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie projektu 
uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVII/191/09 w sprawie uchylenia 
uchwały Nr VIII/56/99 Rady Gminy Mokrsko z dnia 28 czerwca 199 roku w sprawie 
przyznania pierwszeństwa w nabywaniu lokali mieszkalnych oraz zasad 
przyznawania bonifikat i warunków rozłoŜenia na raty przy zakupie mieszkania. 
 
 
 
b/ aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla gminy Mokrsko wraz z 
aktualizacją Planu Gospodarki odpadami dla Gminy Mokrsko 
  
PoniewaŜ  sprawa była rozpatrywania na posiedzeniu Komisji zrezygnowano z ponownego jej 
omawiania.  
Przewodnicząca Rady poprosiła  o przedstawienie opinii Komisji. 
Rady Piśniak A.- przedstawił zbiorczą opinię Komisji. 
Na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 22 października 2009r Komisje po wysłuchaniu 
projektu uchwały postanowiły przyjąć aktualizację Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Mokrsko wraz z aktualizacją Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Mokrsko. 
 
Dyskusji ani zapytań nie było. 
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Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVII/192/09 w sprawie aktualizacji 
Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Mokrsko wraz z aktualizacją Planu 
Gospodarki Odpadami dla Gminy Mokrsko 
 
 
 
c/  przyjęcia sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy 
Mokrsko za okres 2007-2008 oraz raportu z realizacji Programu Ochrony 
Środowiska dla Gminy Mokrsko za okres 2007-2008 
 
PoniewaŜ  sprawa była rozpatrywania na posiedzeniu Komisji zrezygnowano z ponownego jej 
omawiania 
Przewodnicząca Rady poprosiła  o przedstawienie opinii Komisji. 
Rady Piśniak A.- przedstawił zbiorczą opinię Komisji. 
Na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 22 października 2009r, Komisje po wysłuchaniu 
projektu uchwały postanowiły przyjąć sprawozdanie z  realizacji Planu Gospodarki Odpadami 
dla Gminy Mokrsko za okres 2007-2008 oraz raportu z realizacji Programu Ochrony 
Środowiska dla Gminy Mokrsko za okres 2007-2008. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVII/193/09 w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Mokrsko za okres 
2007-2008 oraz raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Mokrsko za okres 2007-2008. 
 
d/ przystąpienia do porozumienia międzygminnego dotyczącego 
zagospodarowania odpadów stałych i wspólnej eksploatacji wysypiska śmieci, 
 
Przewodnicząca Rady - Sprawa była omawiana na ostatnim wspólnym posiedzeniu Komisji, 
proszę o opinię Komisji. 
Radny Piśniak A.- przedstawił zbiorczą opinię Komisji. 
Na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 22 października 2009r, Komisje po wysłuchaniu 
projektu uchwały  postanowiły pozytywnie zaopiniować propozycję przystąpienia do 
porozumienia międzygminnego tj. z Gminą Skomlin, Biała, CzarnoŜyły i Sokolniki 
dotyczącego zagospodarowania odpadów stałych i wspólnej eksploatacji wysypiska śmieci. 
 

Dyskusja, zapytania: 

Przewodnicząca Rady – nasze wysypisko gminne ma być zamknięte. Jest na etapie 
rekultywacji i zamykania. Jest propozycja zawarcia Porozumienia z gminami Skomlin, 
Sokolniki, CzarnoŜyły i Biała abyśmy mogli  wywozić śmieci na wysypisko znajdujące się na 
terenie gminy Skomlin.  Urząd Gminy prowadzi róŜne prace ale równieŜ mieszkańcy mogliby 
dostarczać na to wysypisko odpady.  
Pozwolenie na eksploatację wysypiska śmieci w Skomlinie jest do 2012 roku. Są obawy czy 
my nie będziemy musieli później partycypować w kosztach jego zamknięcia. Rozmawiałam 
w tej sprawie z Panem Wójtem i prosiłam aby zebrał więcej informacji na ten temat. Pan Wójt 
uwaŜa, Ŝe obok wysypiska w Skomlinie jest teren i moŜna je powiększyć. Prosił aby na 
dzisiejszej sesji podjąć uchwałę, poniewaŜ nie jest ona wiąŜąca abyśmy zawarli juŜ umowę. 
W między czasie pan Wójt będzie zbierał dodatkowe informacje.  
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Na dzisiejszym spotkaniu z Kierownikiem Eko-Regionu radny Majtyka zadał pytanie: czy 
firma Eko-Region mogłaby od nas odbierać odpady po zamknięciu wysypiska i za ile. 
Kierownik Spółki nie określił się w kosztach, dlatego trudno powiedzieć co będzie dla nas 
korzystniejsze. UwaŜam, Ŝe sprawa jest otwarta. Gdyby się coś zmieniło, to na następnej sesji 
ta uchwałę moglibyśmy uchylić. 
Radny Pisniak – czy bardziej logiczne  byłoby nie podejmować uchwały do czasu wyjaśnienie 
i zebrania więcej danych. 
Na posiedzeniu Komisji, Kierownik Kik nie znał teŜ ostatecznych kwot jakie będziemy płacić  
przystępując do porozumienia z Skomlinem. Dzisiaj  pan DroŜdrowski powiedział , Ŝe są w 
stanie odebrać odpady, nie wypowiedział się jednak na temat odpłatności. MoŜe wstrzymajmy 
się z podjęciem uchwały.  
Radny Majtyka –  opłata za wywóz odpadów z kontenera jaki jest w Chotowie wynosi 350 zł. 
Przewodnicząca Rady -  Są róŜne gabaryty odpadów i nie wiem  czy ustawienie kontenerów 
zda egzamin. 
Radny Majtyka – dopiero zamknęliśmy swoje wysypisko. Za 2 lata moŜe dojść do zamknięcia 
następnego. Kolejna Rada będzie zamykać wysypisko w Skomlinie 
Przewodnicząca Rady – moje obawy są podobne  
Pan Kik Tadeusz –  w przypadku przystąpienia do Porozumienia roczne koszty wynosiłyby 
około 40 tys.zł. Wysypisko w Skomlinie jest obecnie zapełnione w 20%. Decyzja na 
eksploatacje wysypiska jest do 2012 roku z moŜliwością przedłuŜenia. Myślę, ze decyzja 
zostanie przedłuŜona na kolejne 10 lat. Na potrzeby wysypiska zostanie zakupiona następna 
działka w Młynisku.  
Radna Gładysz – z jakich  gmin  będą wywoŜone śmieci na to wysypisko? 
Pan Kik T.- Nasza Gmina w chodzi  zamiast gminy Sokolniki.  Do wysypiska naleŜeć będą 
Skomlin, Mokrsko, Biała i  CzarnoŜyły. Wysypisko w Skomlinie funkcjonuje juŜ kilka lat i 
jest zapełnione dopiero w 20%. 
Radny Szaniec – poniewaŜ była propozycja ustawienia kontenerów na śmieci, dlatego 
chciałem się dowiedzieć: gdzie byłyby ustawione i jak wrzucać większe odpady. Moim 
zdaniem nie spełnią one zadania. 
 
PoniewaŜ więcej zapytań nie było , przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie projektu 
uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła przy 1 głosie wstrzymującym się uchwałę Nr XXXVI/194/09 w 
sprawie przystąpienia do porozumienia międzygminnego dotyczącego 
zagospodarowania odpadów stałych,  i wspólnej eksploatacji wysypiska śmieci. 
 
e/ zaciągniecie kredytu na pokrycie planowanego deficytu budŜetu 
Głos zabrała pani Nagła Renata – Skarbnik Gminy 
Na komisji przedstawiałam sprawę zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie planowanego  
deficytu budŜetu w roku 2009, kwota się nie zmieniła. Proponuje  się zaciągnąć kredyt do 
wysokości 800 tys.zł .  Jeśli fundusz przyzna nam poŜyczkę kredyt o tą kwotę będzie 
mniejszy.  Kredyt proponuje się przeznaczyć na zadania inwestycyjne: 
- zamknięcie i rekultywację składowiska odpadów w gminie  
- likwidację dzikich wysypisk, 
- likwidację dzikiego wysypiska w Krzyworzece, 
- Odnowę Centrum Wsi Komorniki polegającą na zmianie sposobu uŜytkowania budynku 
   komunalnego na świetlicę wiejską wraz z budową parkingu oraz budową chodników. 
Kredyt zostanie spłacony w ciągu 5 lat licząc od roku 2010. 
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Głosów w dyskusji ani zapytań nie było. Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVII/1`95/09 w sprawie 
zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie planowanego deficytu budŜetu gminy 
Mokrsko na zadania określone w uchwale budŜetowej na 2009 rok 
 
f/ udzielenia bonifikaty od zakupu lokalu mieszkalnego Nr 1 znajdującego się w 
budynku nr 149 w OŜarowie 
 
g/ udzielenia bonifikaty od zakupu lokalu mieszkalnego Nr 2 znajdującego się w 
budynku nr 149 w OŜarowie 
 
h/ udzielenia bonifikaty od zakupu lokalu mieszkalnego Nr 3 znajdującego się w 
budynku nr 149 w OŜarowie 
 
i/ udzielenia bonifikaty od zakupu lokalu mieszkalnego Nr 4 znajdującego się w 
budynku nr 149 w OŜarowie 
 
Temat był omawiany na posiedzeniu komisji, w związku z tym  Przewodnicząca Rady 
poprosiła o opinię zbiorczą Komisji. 
Radny Pisniak A. – przedstawił opinię komisji 
Na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 22 października 2009r komisje po wysłuchaniu 
projektów uchwały, Komisje  opowiedziały się za 5% bonifikatą przy zakupie mieszkań  nr 
1,2, 3 i 4 znajdujących się w budynku nr 149 w OŜarowie i postanowiły wystąpić w tej 
sprawie do Rady Gminy o podjęcie stosownej uchwały. 
 

Dyskusja, zapytania: 
Radny Piśniak – pamiętam jak były sprzedawane mieszkania na podstawie uchwały, którą 
dziś uchyliliśmy, bonifikata była udzielona Tylko w przypadku gdy mieszkania były 
zakupywane za gotówkę. 
Przewodnicząca Rady -  Rada Gminy nie moŜe zobowiązać Wójta Gminy, Ŝe lokale 
mieszkalne mają być sprzedane za gotówkę, moŜe tylko prosić p.Wójta aby  sprzedaŜ lokali 
była  za gotówkę a nie na raty, radni na komisjach  wypowiadali się, Ŝe od udzielania rat są 
banki. 
Radny Majtyka -  nabywcy nie zwracali się o rozłoŜenie na raty 
Pani Sekretarz Gminy – w innej formie nie moŜemy podjąć uchwały gdyŜ uchyliłby nam je  
organ nadzoru. MoŜemy podjąć uchwałę w takim                                                                                       
zakresie  do czego upowaŜnił nas ustawodawca. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwały: 
- Nr XXXVII/196/09 w sprawie udzielenia bonifikaty od sprzedaŜy lokalu 
     mieszkalnego Nr 1 w budynku nr 149 w OŜarowie 
- Nr XXXVII/197/09 w sprawie udzielenia bonifikaty od sprzedaŜy lokalu 
    mieszkalnego Nr 2 w budynku nr 149 w OŜarowie 
- Nr XXXVII/198/09 w sprawie udzielenia bonifikaty od sprzedaŜy lokalu 
     mieszkalnego Nr 3 w budynku nr 149 w OŜarowie 
- Nr XXXVII/199/09 w sprawie udzielenia bonifikaty od sprzedaŜy lokalu 
     mieszkalnego Nr 4 w budynku nr 149 w OŜarowie 
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j/ rozpatrzenia skarg na działalność Wójta Gminy 
 
Przewodnicząca Rady -   z skargami p. Wojciecha Szańca z dnia  26 czerwca, 10 sierpnia i  16 
sierpnia br radni zostali juŜ zapoznani. Nie mniej jednak pozwolę sobie je odczytać jeszcze 
raz. 
Jako pierwszą pani Przewodnicząca Rady odczytała skargę z dnia 26 czerwca 2009r  
Radny Juszczak -  kto  składał skargę poniewaŜ cały czas pisze się w liczbie mnogiej. 
Przewodnicząca Rady – podpis jest nieczytelny, ale w nagłówku jest Wojciech Szaniec. 
 
PoniewaŜ skarga została przekazana do rozpatrzenia Komisji                                                                                               
Rewizyjnej , w związku z tym proszę Przewodniczącą o przedstawienie opinii. 
Radna Grześlak GraŜyna, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – przedstawiła opinie Komisji 
z dnia 17 września 2009r 
 
Uwag i dyskusji nie było. Przewodnicząca poprosiła Komisję Uchwał  i Wniosków o 
przedstawienie projektu uchwały 
 
Przewodnicząca Rady  - radna odczytała w uzasadnieniu do uchwały, Ŝe do 31 października 
ma być wykonana ocena techniczna. Projektant taką ocenę przygotował na naszą prośbę. 
/ocena została odczytana/ 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVII/200/09 w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Wójta Gminy Mokrsko. 
   
Przewodnicząca Rady -  kolejną skargą  była skarga z dnia 10 sierpnia br, która została 
wniesiona do protokołu w Biurze Rady podczas mojego dyŜuru. / Treść skargi została 
odczytana/ 
Następnie Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie opinii komisji Rewizyjnej. 
Radna Grześlak -  przedstawiła opinię Komisji Rewizyjnej. 
Przewodnicząca Rady –  pan Szaniec pisze, Ŝe jego ostatnia  skarga  z dnia 26 czerwca br nie 
została załatwiona w obowiązującym terminie i nie został powiadomiony o przedłuŜeniu 
terminu jej rozpatrzenia. Jest to nieprawda, takie pismo wyszło z Biura Rady. Były problemy 
z jego odbiorem.  
 
PoniewaŜ nikt z radnych nie zechciał zabrać głosu , Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję 
Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVII/201/09 w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Wójta Gminy Mokrsko.  
 
Przewodnicząca Rady. – trzecią skargą jest skarga z dnia 16 sierpnia 2009r /treść skargi 
została odczytana/ 
Następnie poprosiła  panią GraŜynę Grześlak,  Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o 
przedstawienie opinii Komisji. 
Radny Piśniak  - skarga została przesłana do wiadomości Komendy Powiatowej Policji w 
Wieluniu. Czy mamy jakąś odpowiedź z Komendy?. 
Pani Sekretarz – z Policji nie otrzymaliśmy Ŝadnego pisma. 
 
PoniewaŜ głosów w dyskusji nie było , Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 
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Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVII/202/09 w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Wójta Gminy Mokrsko. 
 
k/ przyznania dodatku specjalnego dla Wójta w związku z realizacją projektu 
„Szkoła  z perspektywą – wysoka jakość oświaty w gminie Mokrsko” 
współfinansowanego przez Unię Europejską ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego w ramach poddziałania 9.1.2. Wyrównywanie szans 
edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz 
zmniejszenie róŜnic w jakości usług edukacyjnych 
 
Przewodnicząca Rady – temat był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji. Proszę  o 
przedstawienie opinii. 
Radny Pisniak A. –przedstawił opinię zbiorczą Komisji 
Na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 22 października br , po wysłuchaniu projektu 
uchwały Komisje postanowiły przyznać dodatek specjalny dla Wójta w związku z realizacją 
projektu  „Szkoła z perspektywą – wysoka jakość oświaty w gminie Mokrsko” 
Radny Szaniec – proponowałbym aby poinformować sołtysów skąd ten dodatek się wziął. 
Pani Marczak B. –  Część kwoty dodatku specjalnego w wysokości 850 zł  jest 
współfinansowana przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego 
w związku z realizacją projektu „SZKOŁA Z PERSPEKTYWĄ – Wysoka jakość oświaty w 
gminie Mokrsko” w ramach poddziałania 9.1.2. Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów 
z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenia róŜnic w jakości usług 
edukacyjnych, z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na lata 2007-2013. Kwota dodatku 
specjalnego w wysokości 850 zł została przyznana od 11.09.2009 na okres trwania kadencji. 
Z projektu jest finansowane 100% wynagrodzenia. 
W ramach projektu dodatki specjalne otrzymują równieŜ p.Skarbnik, 3 osoby w księgowości. 
Oprócz tego na umowę zlecenie zatrudniony jest koordynator projektu, asystent ds. rozliczeń 
oraz zatrudniona zostanie osoba, która zajmowała będzie się ewaluacją / z firmy zewnętrznej/ 
Są równieŜ  zatrudnieni nauczyciele. Utworzone zostało 52 grupy gdzie prowadzone są 
zajęcia logopedyczne, korekcyjno-kompensacyjne, wyrównawcze / język polski, matematyka, 
biologia, język angielski/, zajęcia z kompetencji kluczowych /polski, matematyka, biologia, 
języki obce, informatyka/, zajęcia artystyczne / dziennikarstwo, teatralne/  Zajęcia są 
prowadzone w 5 szkołach podstawowych na terenie gminy Mokrsko  i gimnazjum. W ramach 
projektu przewidziane są 2 godziny lekcyjne tygodniowo dla ucznia. KaŜdy uczeń miał szansę 
zapisać się na zajęcia, jeśli rodzic wyraził zgodę. 
 
PoniewaŜ więcej głosów nie było, Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXVII/203//09 w sprawie ustalenia 
wysokości miesięcznego wynagrodzenia Wójta Gminy. 
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P u n k t 12 
 

Informacja na temat złoŜonych oświadczeń majątkowych 
 
Przewodnicząca Rady - przedstawiła informację na temat złoŜonych przez radnych  
oświadczeń majątkowych za rok 2008  oraz pisma:  Naczelnika Urzędu Skarbowego w 
Wieluniu oraz Wojewody Łódzkiego  dotyczące analizy oświadczeń  majątkowych.  
Pani Sekretarz odczytała informację na temat złoŜonych oświadczeń majątkowych przez 
uprawnionych pracowników Urzędu Gminy oraz kierowników jednostek organizacyjnych. 

 
 
 

P u n k t  13 
 

Analiza działalności Gospodarstwa Pomocniczego przy Publicznej Szkole 
Podstawowej w Mokrsku – Obóz letni 

 
 
Głos zabrała Pani Dorota Wieczorek – Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Mokrsku, 
przedstawiła Sprawozdanie z działalności Gospodarstwa Pomocniczego przy Publicznej 
Szkole Podstawowej w Mokrsku  -OBÓZ LETNI za lata 2007-2009/ sprawozdanie stanowi 
załącznik/. 
 
Dyskusja: 

Radna Grześlak – na jaki okres jest zawarta umowy dzierŜawy terenu.  
Pani Wieczorek – umowa jest zawarta do maja następnego roku. Umowa była zawarta na 
okres 5-cioletni i przyszłym roku się kończy. Rocznie płacimy 6 tys.zł. NaleŜność jest 
płacona w ratach . 
Radna Strózik – dawniej podatek  VAT był płacony  w wysokości 22%, obecnie jest 7% . Od 
kiedy obowiązuje 7% stawka VAT. 
Pani Wieczorek – od momentu utworzenia gospodarstwa pomocniczego podatek był płacony 
w wysokości 22%. W tym roku wywalczyliśmy stawkę7 % podatku VAT, poniewaŜ 
doszukaliśmy się pewnych przepisów i interpretację naszą Urząd Skarbowy przyjął. Z 
Urzędem Skarbowym się nie wygra i nie odda nam pieniędzy za ubiegłe lata. 
JeŜeli nie moŜna byłoby dopłacić  do wypoczynku dzieci z rodzin dysfunkcyjnych i ubogich  
to moŜe  pokryć koszty dzierŜawy. Dzieci  przychodzą i pytają czy będą miały 
dofinansowanie. 
Radna Grześlak -  czy Komisja Przeciwalkoholowa zdecydowała, Ŝe pojedzie na obóz tylko 
4-ro dzieci. 
Pani Wieczorek – Ja napisałam Program i otrzymałam w Komisji  pulę środków, która 
wystarczyła  na dofinansowanie do wypoczynku dla 4 dzieci. Dofinansowanie mają dzieci nie 
tylko ze Szkoły w Mokrsku. W  ub. roku było dwoje dzieci z Mokrska i 2 z OŜarowa. W roku 
2008 były dzieci z Mątewek, Komornik, Orzechowca,  
Radny Juszczak – w maju wygasa umowa dzierŜawy. Czy na następne lata nie będą większe 
koszty dzierŜawy. 
Pani Wieczorek –  moŜna pertraktować z właścicielem gruntów aby nie podniósł nam opłaty. 
Pani Przewodnicząca -  ile dni trwają turnusy i jaki będzie  ich koszt w przyszłym roku 
Pani Wieczorek – jest turnus 9-dniowy i 18 –dniowy.  Trudno dzisiaj juŜ powiedzieć jaka 
będzie stawka na przyszły rok. Decyzje w tej sprawie podejmujemy na przełomie miesiąca 
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kwietnia i maja. Stawka co roku niewiele się zwiększa. Średnio o 20 zł jest wzrost stawki 
rocznie.  Na opłatę ma wpływ cena paliwa i Ŝywności. 
Radny Piśniak -  Obóz jest samofinansująca się instytucją.   Obóz musi się zamknąć w tych 
kwotach, które są wpłacone. Sprawa jest w ilości dzieci. W roku 2006 było 130 dzieci, w 
2008 – 120 w, a 2009 mieliśmy 49 dzieci. Wszyscy odczuliśmy , Ŝe ten rok był cięŜki.  Biorąc 
pod uwagę ilość osób dorosłych chętnych uczestniczenia w wypoczynku na tym obozie to 
liczba się nie zmienia. Popularność tego  miejsca nie spada. Chętnych do wyjazdów w 
róŜnych formach , wczasowych czy obozowych jest taka sama. 
Sytuacja jest następująca: Jest ustawa mówiąca o tym, Ŝe z końcem roku 2010 Gospodarstwa 
Pomocnicze mają być zlikwidowane.  Biorąc pod uwagę 30-letnią tradycję istnienia tego 
ośrodka, warto byłoby dalej kontynuować  działalność obozu. Na stan jaki jest obecnie 
złoŜyła się praca wielu osób, prawie kaŜda instytucja  jaka była na terenie gminy dołoŜyła 
jakąś cegiełkę.  Co roku około 200-300 osób jest chętnych do wyjazdu na ten obóz. JeŜeli 
ustawa zmusza nas do likwidacji gospodarstwa pomocniczego, to warto byłoby się 
zastanowić w jakiej innej formie obóz ten moŜe istnieć. 
Zagłębiłem się w tą ustawę i nie znaczy to, Ŝe w zamian gospodarstwa nie moŜe powstać coś 
innego. Na terenie jest Stowarzyszenie Kulturalno-Oświatowe, którego jednym z zadań 
statutowych jest :organizowanie wypoczynku dzieci i młodzieŜy. W przypadku przejścia 
obozu pod  stowarzyszenie podatek VAT najprawdopodobniej nie będzie w ogóle płacony. 
Jeśli chodzi o dofinansowanie to najwaŜniejszy jest uczestnik /dziecko/. Radni z poprzednich 
kadencji powinni pamiętać, Ŝe co roku co najmniej 20 osób wyjeŜdŜało na obóz mając 
dofinansowanie.  
Obóz nie będzie przynosił jakiś zysków dla szkół czy stowarzyszenia . Będzie szansą dla 
kilkaset osób,  by mogli w wybranej przez siebie formie przez 9 dni czy 2 tygodni 
wypoczywać.  
Apeluję do Was aby obóz nadal istniał i funkcjonował. 
Radny Majtyka -  nikt z radnych nie mówił, Ŝe obóz naleŜy zamknąć. Cały czas padają głosy 
aby obóz utrzymać. Jest prośba do pani Sekretarz aby zorientowała się w jakiej innej formie 
ten obóz moŜe nadal istnieć.  
Pani Wieczorek – pismo  do Stowarzyszenia o przejęcie obozu zostało wysłane, nie mamy na 
razie odpowiedzi. 
Pani Sekretarz -  w szkoleniu  na temat finansów publicznych uczestniczyła pani Skarbnik. Na 
dzień dzisiejszy nie mam takiej wiedzy, w jaki inny sposób obóz mógł nadal istnieć. 
Zastanowię się i zorientuje się  co moŜna w tym temacie zrobić.  
Przewodnicząca Rady – myślę, Ŝe wszyscy radni są za tym aby dofinansować dzieci z rodzin 
ubogich. Mało kto z rodziców wyśle dziecko na turnus 18-dniowy jeśli nie ma Ŝadnego 
dofinansowania a ma zapłacić 1000 zł. Kiedyś zakłady dofinansowywały do wypoczynku 
dzieci. 
UwaŜam, Ŝe naleŜałoby dofinansować turnusy 9-dniowe aby więcej dzieci mogło skorzystać z 
wypoczynku. 
Niedługo będziemy uchwalać budŜet na rok 2010 i uwaŜam, Ŝe w tym budŜecie musiałyby 
być wydzielone środki na dofinansowanie. Proszę panią Dyrektor o złoŜenie pisma o 
dofinansowanie. 
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P u n k t  14 
 

Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
 

 
Przewodnicząca Rady - PoniewaŜ przy przedstawianiu „Informacji z działalności Wójta były 
zapytania, prosiłabym teraz na nie odpowiedzieć. Proszę radnych o powtórzenie zapytań. 
Radny Piśniak – jaki jest termin lub harmonogram zakończenia prac związanych z realizacją 
projektu dotyczącego Rozbudowy Szkoły w Mokrsku – etap I. Głównie chodzi o sprawy 
związane z pracami  ziemnymi /odwodnienie, budowa drogi przeciwpoŜarowej/? Jaki jest w 
umowie  termin zakończenia prac? 
Pani Marczak –  termin wykonania zadania „rozbudowa szkoły podstawowej – etap I jest do 
30 listopada 2009 roku. Mamy sygnały od wykonawcy, iŜ  jest jak najbardziej realny. Nie ma 
powodów aby nie został dotrzymany. Całość zadania tj  nadbudowa nad kotłownią,  
kanalizacja deszczowa, droga przeciwpoŜarowa ma być wykonana do końca listopada br. 
Radna Grześlak – jaki  stan dróg w naszej gminie stwierdziła komisja w czasie objazdu. 
Pan Gmur – jeŜeli chodzi o stan dróg  gminnych o nawierzchni z kruszyw i wyrównanie 
równiarką to: 
- w sołectwie Krzyworzeka I i II wszystkie drogi zostały wykonane 
- w Mokrsku droga na KOśnik 
- Mamzerówka w sołectwie Słupsko, 
- w trakcie robót są drogi w sołectwie Jasna Góra i w Komornikach/ jest końcówka prac na 
   drodze od cmentarza w kierunku Granic/ 
- na ukończeniu jest droga do Lipia i przez Lipie 
- będą wykonywane prace na drogach w OŜarowie / Lasek, Dobijacz, Morzykobyła, Kocilew, 
   Sikornik/   i droga na Brzezinach 
- w toku załatwiania jest masa bitumiczna w celu zalepienia  dziur w drogach gminnych 
   asfaltowych . 
Radna Grześlak – na drodze na cmentarz są juŜ  powybijane dziury. 
Radny Juszczak – droga ta jest zapisana w protokóle Komisji do naprawy. 
Przewodnicząca Rady – poniewaŜ kruszywo, które zostało nawiezione na drogi rozeszło się 
na boki, była propozycja aby równiarką przejechać wszystkie drogi, zgarnąć kamień i 
uzupełnić w niektórych miejscach dziury i następnie uwałować. 
Radny Szaniec – ostatnio na komisji poruszałem  problem dróg. Zgłaszałem drogę koło 
p.Ulfika w kierunku Brzezin. W nawierzchni są b.duŜe dziury. Równiarką się ich nie 
zarówna. Mamy na składzie zakupiony kamień za ok.9 tys.zł z pieniędzy sołeckich i 
proponowałbym te dziury zawieźć. NaleŜałoby wszystkie drogi przejrzeć i zawieźć 
największe dziury. 
Radny Juszczak -  Jest nowo oddana droga  w Krzyworzece. Przy drodze powiatowej stoi 
znak stop. Jest on niewidoczny przez rosnące krzaki. NaleŜałoby go przesunąć. 
Drugi znak „Uwaga na drogę z pierwszeństwem przejazdu”  stoi koło cegielni. Nie powinien 
tam stać. 
Pan  Gmur A. – pan Jóźwiak w sprawie znaków poczynił juŜ pewne kroki. Po objeździe  dróg 
gminnych z Powiatową Komisją ds. Bezpieczeństwa ma być zmieniona organizacja ruchu.  
 
 
Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji radni otrzymali. Do udzielonych 
odpowiedzi uwag nie było. 
 
Na dzisiejszej sesji zostały zgłoszone następujące interpelacje: 
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Radny Juszczak -  koło dawnej Zlewni Mleka w OŜarowie zawracają autobusy. Ma tam 
powstać teŜ sklep. Plac jest nie oświetlony, wnioskuje o załoŜenie lampy na słupie. 
 
 
 
Radny Podyma  
- Rada Sołecka Krzyworzeki II miała zgromadzony kamień na drogi na placu za p.Sokołem. 
  Część drogi jest juŜ zrobiona. Czy będzie kontynuowana naprawa tej drogi dalej i kiedy. 
- chciałem ponowić wniosek zebrania wiejskiego tj.wykopanie rowu  przy drodze za 
   p.Pilakiem w Krzyworzece. 
 

 
 

P u n k t  15 
 

Zamknięcie obrad sesji 
 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła wyczerpanie się porządku obrad sesji, podziękowała 
wszystkim za udział i następnie zamknęła obrady XXXVII sesji Rady Gminy. 
 
Na dzisiejszej sesji zostały podjęte następujące uchwały: 
 
Lp. Nr uchwały W sprawie 

 

1. XXXVII/190/09  Zmian w budŜecie gminy na 2009 rok 
2. XXXVII/191/09 Uchylenia uchwały Nr VIII/56/99 z dnia 28 czerwca 1999 roku 

w sprawie przyznawania pierwszeństwa w nabywaniu lokali 
mieszkalnych oraz przyznawania bonifikat i warunków 
rozłoŜenia na raty przy zakupie mieszkania 

3. XXXVII/192/09 Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Mokrsko wraz z Planem Gospodarki Odpadami dla Gminy 
Mokrsko 

4. XXXVII/193/09 Przyjęcia sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki 
Odpadami dla gminy Mokrsko za okres 2007-2008 oraz raportu 
z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla gminy Mokrsko 
za okres 2007-2008 

5. XXXVII/194/09   przystąpienia do porozumienia międzygminnego dotyczącego 
zagospodarowania odpadów stałych i wspólnej eksploatacji 
wysypiska śmieci 

6. XXXVII/195/09  zaciągnięcia kredytu na pokrycie deficytu budŜetu gminy 
Mokrsko na zadania określone w uchwale budŜetowej na 2009r 

7. XXXVII/196/09 Udzielenia bonifikaty od zakupu lokalu mieszkalnego Nr 1 w 
budynku Nr 149 w OŜarowie 

8.  XXXVII/197/09 Udzielenia bonifikaty od zakupu lokalu mieszkalnego Nr 2 w 
budynku Nr 149 w OŜarowie 

9. XXXVII/198/09 Udzielenia bonifikaty od zakupu lokalu mieszkalnego Nr 3 w 
budynku Nr 149 w OŜarowie 

10. XXXVII/199/09 Udzielenia bonifikaty od zakupu lokalu mieszkalnego Nr 4 w 
budynku Nr 149 w OŜarowie 
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11. XXXVII/200/09 Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Mokrsko 
12 XXXVII/201/09 Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Mokrsko 
13 XXXVII/202/09 Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Mokrsko 
14 XXXVII/203/09 Ustalenia wysokości miesięcznego wynagrodzenia Wójta 

Gminy 
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Na powyŜszym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
Protokółowała:      Przewodnicząca Rady Gminy 
 
Ewa Jędrzejak        Sokół Sabina 
 
 
Protokół niniejszy obejmuje: 
1.Streszczenie przebiegu obrad sesji od strony 1 – 
2.Podjęte uchwały od Nr XXXVII/190/09 do Nr XXXVII/203/09 
3.Załączniki jak niŜej 
 

Lp. Treść załącznika 

 

Ilość stron 

1. Sprawozdanie Wójta za okres od 26 sierpnia do 27 października 
2009r 

6 

2.. Informacja dotycząca realizacji zadań oświatowych Gminy 
Mokrsko za rok szkolny 2008/2009 oraz analiza wyników 
egzaminu gimnazjalnego klas III oraz wyników sprawdzianu klas 
szóstych szkół podstawowych w roku szkolnym 2008/2009 

3 

3. Opinia Komisji Rewizyjnej  dotycząca  skargi z dnia 26 czerwca 
2009r  na  działalność Wójta Gminy  Mokrsko 

1 

4. Opinia Komisji Rewizyjnej  dotycząca  skargi z dnia 10 sierpnia 
2009  na  działalność Wójta Gminy  Mokrsko 

1 

5. Opinia Komisji Rewizyjnej  dotycząca  skargi z dnia 16 sierpnia 
2009  na  działalność Wójta  Gminy Mokrsko 

1 

6. Opinie komisji do projektów uchwał przedstawianych na sesji 5 
7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2009r z 

załącznikami 
10 

8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Aktualizacji Programu 
Ochrony Środowiska dla gminy Mokrsko” wraz z Planem 
Gospodarki Odpadami dla Gminy Mokrsko” z załącznikami 

1+ 53 + 63 

9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 
Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Mokrsko za okres 2007-
2008 oraz raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla 
gminy Mokrsko za okres 2007-2008 

1 +18 + 11 

10. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do porozumienia 
międzygminnego dotyczącego zagospodarowania odpadów 
stałych i wspólnej eksploatacji wysypiska śmieci.                           

1 

11. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie 
planowanego deficytu budŜetu gminy Mokrsko na zadania 
określone w uchwale budŜetowej na 2009 rok 

1 

12 Projekt uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy zakupie 
lokalu mieszkalnego nr 1 w budynku Nr 149 w OŜarowie 

1 

13 Projekt uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy zakupie 
lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku Nr 149 w OŜarowie 

1 

14 Projekt uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy zakupie 
lokalu mieszkalnego nr 3 w budynku Nr 149 w OŜarowie 

1 

15 Projekt uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy zakupie 1 
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lokalu mieszkalnego nr 4 w budynku Nr 149 w OŜarowie 
16. Kserokopie podań o udzielenie bonifikaty przy zakupie lokali 

mieszkalnych w budynku nr 149 w OŜarowie 
4 

17. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Wójta Gminy Mokrsko /dot.skargi z dnia 26 
czerwca 2009r/ 

3 

18. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Wójta Gminy Mokrsko /dot.skargi z dnia 10 
sierpnia 2009r/ 

3 

19 Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Wójta Gminy Mokrsko/dot.skargi z dnia 16 
sierpnia 2009r/ 

4 

20 Opinia techniczna dot.zgodności z przepisami techniczno-
budowlanymi robót budowlanych wykonanych przy utwardzeniu 
terenu działki Nr 334 i 335 w m.Komorniki z przykryciem kanału 
i wykonaniem studzienki rewizyjnej  /dot.zarzutów podniesionych 
w skardze z dnia 26 czerwca br/ 

2 

21. Ustalenia wysokości miesięcznego wynagrodzenia Wójta Gminy 
 

2 

22 Sprawozdanie z działalności Gospodarstwa Pomocniczego przy 
publicznej Szkole Podstawowej w Mokrsku –Obóz letni za lata 
2007-2009 

4 

23. Informacja na temat oświadczeń majątkowych złoŜonych  przez 
radnych Rady Gminy 

1 

24. Informacja na temat oświadczeń majątkowych złoŜonych przez 
pracowników Urzędu Gminy oraz kierowników jednostek 
organizacyjnych 

1 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 


